
 

  

21. Valná hromada ASZ ČR 
Zápis a usnesení 

 
 
Datum konání: 13. června 2019, od 9.00 hod do 17.00 hod. 
Místo konání: Kulturní dům Máj, Pelhřimov 
 
 
1) Prezence delegátů a hostů 
Od 9.00 do 9.30 hod. - prezence delegátů a hostů – viz přílohy: prezenční listiny 
 
2) Zahájení schůze 
Schůze byla zahájena v 9.55 hod.  
J. Štefl (moderátor schůze): Zahájil jednání 21. valné hromady ASZ ČR, přivítal delegáty z 
regionálních ASZ a členských svazů.  
 
VH konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 100 členů Rady bylo podle 
prezenční listiny přítomno 88 členů Rady s právem hlasovat (tj. region či svaz, který 
zastupovali, měl 10 dní před konáním VH uhrazeno min. 50 % příspěvků na rok 2019). 
Účast členů Rady dosáhla 88 %.  
Z maximálního možného počtu 255 delegátů bylo přítomno 155. Účast delegátů dosáhla 61 
%.  
Schůze byla usnášeníschopná.  
 
Schválení programu schůze a volby pracovních orgánů valné hromady 
J. Štefl: Informoval o návrhu programu schůze – viz pozvánka, která byla rozdána všem 
účastníkům VH u prezence.   
Hlasování: optická většina pro/0 se zdrželo/0 proti 
Návrh programu byl schválen. 
 
Schválený program schůze:  
Prezence delegátů a hostů 
Zahájení schůze: 

• schválení programu 
• volba pracovních orgánů valné hromady: návrhová a volební komise, zapisovatel a 

ověřovatelé zápisu 
Zpráva předsedy o činnosti ASZ ČR za uplynulé období 
Diskuse ke zprávě předsedy 
Návrhy a diskuse ke strategii přípravy ASZ ČR na Společnou zemědělskou politiku EU 2021 
– 2027 
Zpráva předsedy Revizní komise ASZ ČR včetně schválení účetní uzávěrky za rok 2018 
Přestávka na oběd 
Návrh Předsednictva na organizační změny a způsob financování orgánů ASZ ČR / diskuse 
Volby orgánů ASZ ČR na období 2019 - 2022 



 

  

• návrhy a představení kandidátů z členů Rady ASZ ČR 
• tajná volba předsedy 
• vyhlášení výsledků volby předsedy 
• tajné volby dvou místopředsedů 
• vyhlášení výsledků voleb místopředsedů 
• tajné volby dalších 12 členů Předsednictva  
• vyhlášení výsledků voleb do Předsednictva 

Návrhy činnosti na další období 
Usnesení a závěr 
 
J. Štefl: Vzhledem k programu je třeba určit volební a návrhovou komisi.  
Protože z pléna nebyl návrh na obsazení těchto komisí, přednesl tyto jmenné návrhy 
předsednictva na složení pracovních orgánů: 

- návrhová komise: Ing. Miloslav Zapletal, Ing. Jiří Kejkrt, Ing. Veronika 
Jenikovská 

Hlasování: optická většina pro/0 se zdrželo/0 proti  
- mandátní a volební komise: Eliška Kravcová, Ing. Josef Jež, Ing. Jan Votava 

Hlasování: optická většina pro/2 se zdrželo/0 proti  
- zapisovatel: Ing. Veronika Jenikovská 

Hlasování: optická většina pro/0 se zdrželo/0 proti  
- ověřovatelé zápisu: Ing. Martin Novák, Ing. Květa Mošnová 

Hlasování: optická většina pro/0 se zdrželo/0 proti  
VH schválila uvedené delegáty do pracovních orgánů. 
 
3) Zpráva předsedy o činnosti ASZ ČR za uplynulé období: 
J. Stehlík: Seznámil delegáty se zprávou o činnosti ASZ ČR za uplynulý rok od poslední VH: 

Dámy a pánové, vážení hosté, kolegové sedláci,  

jako předseda ASZ ČR mám dneska před sebou poslední úkol v této funkci, a to přednést 
zprávu o činnosti naší organizace za uplynulé období, tj. za rok 2018. Touto zprávou se 
pokusím zhodnotit nejen uplynulý rok, ale také stav a kondici naší organizace ASZ ČR, ve 
které se nyní aktuálně nachází. 

Celý loňský rok, ale vlastně i celé právě končící volební období, jsme se věnovali mnoha 
tématům, která jsou důležitou agendou ovlivňující život a chod našich farem. Byla to 
problematika byrokracie, která je stále, přes všechna ujišťování politiků i úředníků, že usilují 
o její snížení, asi tou největší překážkou nejen našemu podnikání. Na jeden okleštěný či 
zrušený byrokratický požadavek připadá dalších několik nových nebo novelizovaných 
povinností. A snaha o racionální přístup je stále atakována potřebami politiků prostřednictvím 
jimi ovládaných nebo ovlivňovaných úřadů předvádět, jaké dobro pro občany či podnikatele 
páchají. A tak se nám objevují nové a zcela zbytečné zákony nebo jejich části, jako je hlášení 
včelařům o použití prostředků na ochranu rostlin škodících hmyzu, vinařský zákon zakazující 
prodej stáčeného vína ze sudů nebo nejnověji zákon omezující tzv. dvojí kvalitu potravin.  
Nechybí ani Agrární komorou ČR navrhované zrůdnosti, jako je povinná marže u 



 

  

potravinářských výrobků nebo ohlašovací povinnost při prodeji zemědělské půdy, maximální 
výše nájmu či minimální doba sjednaného pachtu. Proti všem těmto legislativním zmetkům 
jsme jako Asociace jednoznačně vystoupily, bohužel však současná politická konstelace nám 
zatím neumožňuje jejich přijetí úplně zastavit a odmítnout jejich zavedení. Jako poznámku na 
okraj dodávám, že u všech zmíněných norem jde vždy především o získání nějaké výhody na 
trhu či v postavení vůči konkurenci skupině, která jejich přijetí prosazuje, popřípadě je sama 
navrhuje. 

I v této nelehké situaci však jako ASZ ČR dále aktivně pracujeme v Antibyrokratické komisi 
MZe, Přezkumné komisi pro projektová opatření PRV nebo v Expertní skupině pro snižování 
administrativní zátěže podnikatelů při Ministerstvu průmyslu a obchodu a prosazujeme 
alespoň dílčí a praktické změny, které mohou ulehčovat nebo zjednodušovat podnikatelský 
život našim členům a mnohdy také vlastně všem zemědělcům. Asociace je v této oblasti 
skutečný lídr a nehodláme, ani přes nepříznivé klima současné vlády, v této činnosti polevit. 

Velkou část naší práce v proběhlém období pohltila příprava podmínek pro nové programové 
období SZP EU na roky 2021 až 2026. Od začátku jednání jsme upozorňovali na fakt, že 
debata okolo zastropování plateb bude minimálně pro podniky holdingového typu tou 
nejdůležitější polemikou, která se odehraje, a že nepřipravenost českých vyjednavačů na tuto 
skutečnost i nepokryté zohledňování zájmů firem premiéra Babiše, a členů jeho tzv. 
„zemědělské iniciativy“, bude Achillovou patou našich, tedy českých vyjednávacích 
argumentů. Vývoj v této oblasti v posledních měsících a především týdnech nám dává 
jednoznačně za pravdu a s obavou sledujeme, jak Česká republika v současné době nemá již 
téměř žádný vyjednávací a především personální kredit pro obhajobu skutečně důležitých 
bodů pro naši budoucí pozici v rámci zemědělské politiky.  

Již téměř dva roky jako Asociace stále říkáme a pro připomenutí si to dovolím na valné 
hromadě zopakovat, že: jsme pro redistributivní platbu v maximální možné míře, pro 
zastropování přímých plateb, a to povinně pro všechny členské země, avšak s přihlédnutím 
k velikostní struktuře podniků členské země. Pro vysvětlení - myslíme si, že některé velikosti 
farem i právnických osob mohou (alespoň zčásti) plnit podmínky pro rozvoj venkova. 
Říkáme, že ekologické platby, dříve greening, by se zastropovat neměly, a to z důvodu 
zachování maximálního tlaku i na ty největší zemědělské firmy k prosazení zásadní změny 
způsobu obhospodařování půdy a krajiny. Tvrdíme, že do prokazování podmínky tzv. 
skutečného zemědělce by neměly být v žádném případě zařazovány mikro a malé podniky, a 
to bez ohledu na to, jakým dílem poměru mají příjem ze zemědělské činnosti a jakým 
z činností diverzifikovaných. Požadujeme povinnou redistributivní platbu na první hektary a 
zavedení schématu pro malé zemědělce. A poslední bod našeho stanoviska - nejsme pro 
navyšování podílu vázaných plateb na citlivé komodity a rovněž požadujeme jejich 
zjednodušení a snížení počtu cílů. Tento náš postoj je dlouhodobě konzistentní, neměníme jej 
podle vnějších nálad a ukazuje se, že má zcela reálný základ, o čem svědčí i situace kolem 
čerpání podpor a střetů zájmů, která hýbe českou politikou a veřejným míněním v posledních 
dnech. 



 

  

Práce na prosazování návrhů ASZ ČR v rámci přípravy legislativy je také činnost, která je 
v životě naší stavovské organizace naprosto nezastupitelná. Pro všechny, kteří by jakkoliv 
pochybovali o nutnosti ovlivňovat politiky a dění na politickém kolbišti, je potřeba 
jednoznačně prohlásit, že bez kontaktu alespoň na ty z demokratických stran nejsme schopni 
prosazovat naše zájmy, tedy zájmy sedláků, soukromých zemědělců. V uplynulém období 
jsme vedli pravidelná jednání se zástupci ODS, TOP 09, Pirátů ale také KDU-ČSL, někdy i 
ČSSD. A v současné době máme s nimi rozpracováno několik důležitých témat, od půdy a 
krajiny počínaje až po zahraniční aktivity. Je velice důležité zmínit, že pro mnohé politiky z 
těchto stran se naše návrhy a doporučení staly nedílnou součástí jejich materiálů a převzali je 
do jejich vlastních politických programů. 

Podobně se snažíme postupovat také při jednáních s našimi kolegy z jiných nevládních 
organizací, kde hledáme podporu při prosazování našich zájmů především u organizací, nebo 
spíše bych řekl výlučně organizací, které nejsou organizovány v Agrární komoře ČR. Nutno 
přiznat, že u Zemědělského svazu ČR alespoň některé snahy o řešení průnikových témat 
existují, u Agrární komory je to při jejím současném vedení zcela nemožné. A neodpustím si 
jednu uštěpačnou poznámku, že dnes již vůbec nechápu, pokud se najde ještě soukromý 
zemědělec, který je členem Agrární komory a co vlastně od členství v této organizaci vůbec 
očekává. Odpověď že informace, již předem odmítám. 

Asociace úspěšně zastupuje zájmy našich členů, a to nejen individuálních sedláků, ale také 
spolků a organizací, od společných jednání na úrovni náměstků ministrů, přes 
spoluorganizování seminářů až k pořádání tiskových konferencí. Z vyjádření vedení těchto 
spolků vyplývá, že jejich vstupem do naší Asociace se zásadně změnil postoj jejich protistran 
jak na úřadech, tak na politické úrovni a jsou bráni coby plnohodnotní partneři pro jednání. A 
to je asi nejlepší ohodnocení jejich členství v ASZ. 

Ale vedle těchto, jistě nezastupitelných témat, která jsou důležitou náplní asi největšího dílu 
práce vedení Asociace a naší hlavní kanceláře, probíhaly v loňském roce také aktivity, jež 
směřují dovnitř naší organizace, k našim členům. Ať to byly jarní i podzimní Rada ASZ ČR, 
mimo jiné poslední roky velice hojně obsazené delegáty, což svědčí o zájmu o chod naší 
organizace, pravidelná školení a semináře po jednotlivých regionech nebo společné poznávací 
zájezdy pro naše členy. Dále pak i nejvýznamnější, spíše společenská setkávání při 
organizování Selských slavností, asociačních dožínek a vrcholem pak slavnostní vyhlášení 
Farmy roku v divadle ABC. V loňském roce bylo toto vyhlášení rozšířeno o dekorování 
držitelů ocenění Pestrá krajina. Ocenění, které je výsledkem dobré práce našich členů na 
kultivaci české krajiny a jejich nezanedbatelného přínosu pro zlepšování stavu okolí svých 
statků. Je nutno také zmínit, že toto ocenění, asi i díky velkému veřejnému zájmu, který se 
obecně poslední dobou krajině a klima věnuje, vyvolalo velký ohlas včetně významné 
mediální pozornosti, Českou televizi a její pořady o venkovu nevyjímaje. 

Nic ze zmíněných činností by se nemohlo uskutečnit, pokud by své úkoly a svoji výbornou 
práci neodváděla hlavní kancelář ASZ ČR. Je skutečně profesionálním servisem, který se 
snaží řešit jak aktuální problémy jednotlivých členů, také ale připravovat koncepce a 
stanoviska pro vedení organizace, nebo zajišťovat prakticky od A do Z vydávání Selské revue 



 

  

či jiných publikací. A v neposlední řadě – organizačně, ale i fyzicky zajišťovat zdárný průběh 
všech akcí Asociace. Myslím, že je na místě vyslovit celému osazenstvu naší kanceláře 
poděkování a přání, aby jim síly a nápady vydržely i do dalších roků, především k maximální 
spokojenosti našich členů. 

Vážení kolegové sedláci, vážení hosté, dámy a pánové. Již před časem jsem oznámil, že na 
dnešní volební valné hromadě nebudu už obhajovat své působení ve funkci předsedy ASZ ČR 
pro další období. Proto mi dovolte, abych ve svém projevu udělal nějaké shrnutí toho, co mi 
devítileté působení v čele naší organizace přineslo, nebo o co mne připravilo. Určitě mne 
připravilo o spousty času a někdy i nervů, ale ani jednoho, vzhledem k výsledkům a 
postavení, kterých Asociace dlouhodobě dosahuje a získává, v žádném případě rozhodně 
vůbec nelituji. Vedení Asociace opouštím v době, kdy jako selská organizace má své naprosto 
nezastupitelné místo, kdy je neopominutelnou součástí všech procesů v zemědělském ranku 
naší společnosti. V době, kdy s ní musí prostě počítat, ať chtějí či nechtějí, i naši největší 
oponenti. Je ale potřeba také rozhodně zmínit, že tohoto vysokého kreditu a tohoto 
nezastupitelného místa jsme mohli dosáhnout díky položení skvělých a pevných základů 
naším prvním předsedou, dnes předsedou čestným, Stanislavem Němcem. To už mu prostě 
nikdo nikdy odpáře… A patří mu za to díky. 

Čas strávený v čele ASZ ČR mi jednoznačně přinesl radost ze setkávání a spolupráci se 
skvělými lidmi, a to jak z řad našich členů sedláků, tak ale i odborníků či významných lidí ve 
společnosti, výjimečně, ale přeci jen - i z řad vysokých státních úředníků nebo politiků. 
Všichni pak velice oceňovali náš přínos a naši práci pro pozvednutí prestiže selského stavu, 
pro otevření lokálních trhů, zlepšení přístupu k hospodaření v krajině a další a další témata, 
která jsme společně prosazovali. Jako příklad ze života, že jsme za těch víc jak dvacet let 
působení jako organizace vnímáni pozitivně, uvedu příhodu z kraje tohoto týdne. Při vstupu 
do naší hlavní kanceláře jsem na chodníku míjel tři mladé lidi - dva kluky a jednu dívku asi 
tak ve věku kolem maturity. A ti si mezi sebou při pohledu na naší vývěsní tabuli říkali: 
„Hele, tady mají kancelář nějací zemědělci, to je tedy síla, asi nějací „jezeďáci“.“ A druhý 
hoch odpovídá: „To jsou soukromí zemědělci, to jsou ti dobří…“    

Buďme tedy těmi dobrými, buďme ale dále těmi konzistentními v názorech, buďme těmi, kdo 
přináší nová témata, buďme zdravě neústupnými a přitom dobrými vyjednavači. Buďme 
zkrátka i nadále tím, čím jsme - Asociací soukromého zemědělství České republiky, 
stavovskou organizací českých sedláků.  

VH schválila zprávu o činnosti ASZ ČR za minulé období přednesenou předsedou ASZ ČR 
Ing, Josefem Stehlíkem. 
 
4) Diskuse ke zprávě předsedy ASZ ČR 
S. Němec: Každý organismus má své etapy životy, které jsou ohraničeny určitými milníky. 
V životě ASZ jsou to například volby a hlavně změna na pozici předsedy. Každý milník je 
příležitostí se ohlédnout a podívat se i dopředu, co nás čeká a na co se máme připravit.  
Jaký tedy byl uplynulý úsek? Devět let není krátká doba, ASZ během nich urazila obrovský kus 
cesty. J. Stehlík ji přebíral jako pevně usazenou organizaci s jasnou strukturou, ale potřebovala 



 

  

posílit odbornost a udržet si respekt, aby mohla ovlivňovat potřebné věci. Zároveň potřebovala 
získat přesah mimo zemědělství k laické veřejnosti. Její pohled v té době, byl bohužel takový, 
že všichni zemědělci jsou stejní a jsou „na jedné lodi“. Za těch devět let se podařilo tyto úkoly 
bezesporu splnit, ASZ se stala respektovanou, nezpochybnitelnou, erudovanou organizací, s níž 
se musí počítat a počítají s ní i ti, kteří našim názorům nepřejí a jichž je bohužel stále převaha. 
Ministři se střídají velmi rychle, stejně tak premiéři, na prstech jedné ruky by se ale dali spočítat 
ti, kteří se aspoň snažili naší organizaci a sedlákům pomoci. Naproti tomu ASZ je jen jedna, 
stále pevná a čitelná, transparentní, možná leckomu není po chuti, ale i to je vizitkou, že dělá 
svoji činnost pro sedláky dobře. Pod vedení J. Stehlíka se zprofesionalizovala, získala odborný 
kredit a jen málo lidí by s J. Stehlíkem mohlo polemizovat po odborné rovině a v médiích, což 
přineslo velmi důležité kladné body celé asociaci.  
Ve funkci absolvoval možná tisíce jednání, schůzí, debat, dohadování a to v prostředí a s lidmi, 
kteří ne vždy stáli na naší straně. Za to vše mu patří obrovský dík. 
Druhou stranou mince je to, že nebyl úplný čas na plné pokrytí návštěv v regionech a aktivizace 
členské základny, ale byla to nutná daň za úsilí, které předseda věnoval jednáním. Zároveň mu 
chyběl čas na jeho statku, v rodině a teď musí dohnat to, co za deset let práci pro ASZ zadarmo 
obětoval. To je potřeba do dalších období změnit. Pokud chceme mít zástupce, který bude 
v práci J. Stehlíka pokračovat a jednat na stejné úrovni i dál, tak potřebujeme člověka, který 
bude schopný a erudovaný, bude to dělat na plný úvazek a bude mu to nutné také zaplatit. 
Navrhuje proto, aby funkce předsedy byla do budoucna funkcí placenou.  
Ještě jednou vyjadřuje dík předsedovi za to, jakou práci odvedl a kam ASZ posunul, což nebylo 
vždy lehké. Nikdy nedošlo ani k pokusu o to, aby někdo nadřadil zájmy jakéhokoliv jiného 
subjektu zájmům ASZ.  
Jaká jsou očekávání od nového předsedy? Že bude pracovat a mít plné nasazení, bude mít 
vysokou erudici, bude energický, chtěl by, aby nikdy nenadřadil zájmy jiného uskupení nad 
zájem ASZ, aby uměl tvrdě vyjednávat a věděl, že vyjednávání neznamená ustupování 
odpůrcům, že bude plně žít asociací, Takového kandidáta vidí jen jednoho, současného 
tajemníka J. Šebka. Zajišťuje návaznost a určitě se nebude spolčovat s bolševiky.  
Zemědělství se prvně stalo ústředním tématem voleb, některé návrhy agrární komory a ZS jsou 
skutečně směšné a veřejnost začíná rozlišovat mezi „jezeďáky“ a sedláky, čehož je potřeba 
využít. Je nutné v tom J. Šebka ale nenechat samotného a být aktivní a vedení pomáhat, protože 
bez toho ASZ fungovat nemůže. ASZ jsme my.  
Ještě jednou děkuje stávajícímu předsedovi, novému předsedovi, ať už jím bude kdokoliv, 
přeje, aby ASZ vzkvétala a všem, aby se selský stav dál rozvíjel.  
 
Předání dárku.  
 
J. Dražan: Jako zástupce ASCHK poděkoval J. Stehlíkovi za jeho práci. I pro chovatele koní 
měl vždy sluch a kdykoliv mu zavolali, vždycky se zajímal o jejich problémy a snažil se 
pomoci. Je nejen dobrý předseda a odborník, ale i dobrý kamarád. Přeje mu do dalších let 
mnoho sil.  
D. Pitek: Je velice rád, že vstoupil do ASZ v době, kdy předsedou byl J. Stehlík. Pokud by se ho 
někdo zeptal, kdo má být ministrem, má jasno. 
V. Sláma: Není mnoho lidí ani v EU jako je J. Stehlík. Pracuje i pro nejmenší sedláky, ačkoliv 
v tu chvíli jde někdy i proti vlastním zájmům. 



 

  

 
5) Návrhy a diskuse ke strategii přípravy ASZ ČR na Společnou zemědělskou politiku EU 
2021+ 
J. Stehlík: Dnešní VH je bez hostů a čistě pracovní. Kromě voleb je potřeba rozdiskutovat 
problematiku SZP. ČR má dnes velmi oslabenou pozici kvůli kauzám premiéra, které nyní 
probíhají. ASZ musí mít svoje jasná stanoviska.  
J. Štefl: Vyzval k diskusi k SZP. 
S. Němec: ASZ má už schválená stanoviska z předchozích jednání, kde prakticky všechny 
základní návrhy k SZP jsou a není na nich až tak moc co měnit.  
J. Šebek: Je ale potřeba probrat alespoň nové hlavní parametry, které se v rámci SZP nastavují. 
J. Stehlík: Jedná se hlavně o redistribuci a zastropování. MZe chce pouze dobrovolné 
zastropování (v ČR by aplikováno nebylo) a zároveň redistributivní platbu. ASZ chce oboje, 
což je ze strany oficiálních vyjednávačů za ČR nepřijatelné.  
Hodně se mluví o greeningu – ASZ jej chce vyjmout ze zastropování. 
Aktivní zemědělec – velice citlivé téma například i pro Bavorsko, Rakousko atd. Ohrožuje to 
firmy, které mají diverzifikované zdroje. ASZ navrhuje, aby se podmínka netýkala mikro a 
malých farem, které na venkově jsou prostě potřeba.  
V důsledku kauz dnes začíná vyjednávání SZP sledovat i veřejnost. Všechny politické strany 
s výjimkou ANO v předvolebních debatách proklamovaly, že obří podniky nemají pobírat 
dotace.  
S. Němec: Informoval o jednáních sboru poradců ministra, který nejedná o systémových věcech 
(s výjimkou sucha), ale pouze o detailech. Obří podniky prosazují drtivě svoje zájmy a vůbec 
nevnímají jakékoliv jiné potřeby. Jejich debata o SZP začíná a končí zastropováním, chtějí 
hlavně udržet platby na produkci. Absolutně nevnímají veřejnou debatu a fakt, že i politická 
vůle už směřuje k tomu, že nelze donekonečna podporovat velkoprodukci. Mají paranoidní 
představy o tom, že je někdo chce poškodit. Bez ASZ by vůbec nezazníval hlas sedláků, protože 
současná politický garnitura jej určitě bránit nebude. Veřejnost ale sedláky už odlišuje. Tuto 
šanci je potřeba nepromarnit.  
J. Štefl: V ČR dochází k oligarchizaci, kdy se politici snaží uzpůsobit podmínky pro sebe – 
vytahat peníze z veřejných zdrojů a rozdělit si je. Postoj EU je přesně opačný a v podstatě 
shodný s názory ASZ. Nechce už podporovat produkci, ale veřejné statky.  
J. Šebek: Na kancelář se obracejí stále častěji členové a požadují, aby se ASZ k aktuální situaci 
a k problémům premiéra s podezřením na zneužití dotací nějak postavila. Přečetl návrh 
usnesení. 
J. Sláma: Sedláci by měli hájit také potravinovou soběstačnost státu.  
J. Stehlík: Nepodléhejme demagogiím, které opakuje AK. Všechny zásadní produkty děláme 
v nadvýrobě kromě prasat a drůbeže. AK by ráda zavřela hranice, to je i záměrem zákona o 
dvojí kvalitě. Největším dovozem masa z Polska je přitom právě podnik holdingu Agrofert. 
ASZ chce zachovat potravinovou bezpečnost, tj. připravenost lidí, přírodních zdrojů atd. 
k tomu, aby se potraviny u nás v dostatečném množství mohly vyrobit. Pokud sedláci prodávají 
do Rakouska, tak to je kvůli tomu, že tam je lepší přístup k dodavatelům. Soběstačnost tak není 
pro ASZ téma. 
J. Štefl: EU nebude podporovat přímo produkci jakékoliv komodity! Vždy se jen zachovává 
udržitelnost. Všeho je dost a jsme na jednotném zemědělském trhu.  



 

  

J. Stehlík: ČR je závislá na tom, aby se produkty exportovaly do zahraničí, zejména mléko a 
maso. Pokud zavřeme hranice kvůli prasatům a drůbeži, tak na druhé straně nepůjde vyvézt 
komodity, jichž produkujeme nadbytek, protože okolní státy mohou udělat stejná opatření. 
Výsledkem bude zhroucení cen, a mlékárny zruší smlouvy jako první s menšími dodavateli. 
Volný trh a otevřené hranice jsou ve prospěch ČR! 
J. Štefl: Nemějme krátkou paměť. Cca v roce 2004 se v ČR dohodlo, že v horských oblastech se 
podpoří TTP a masný skot, zavedly se LFA platby. Umožnilo se pěstování energetických 
komodit, protože ploch je v ČR pro výrobu potravin dost a zemědělci potřebují mít možnost 
zisku i z těchto nepotravinářských komodit. 
M. Lička: Jaký je postoj COPA, kde jsme členem? Jaký je potenciál dalšího členství? 
J. Šebek: Za ASZ jezdí do Bruselu R. Švecová na jednání COPA. Poslední 2 – 3 roky je zřejmé, 
že stanoviska ZS jednoznačně převážily a v hlavních stanoviscích jsou postoje COPA odlišné 
od ASZ. Snažíme se o návštěvu vedení COPA na našich členských farmách, aby si mohli o ČR 
udělat obrázek, termín podzim letošního roku. Budou pozváni členové, aby mohli s prezidentem 
COPA diskutovat na farmách, předložíme jim naše stanoviska. Pokud ani to je nepřinutí 
stanovisko k zastropování změnit, je tématem k jednání na Radě další setrvání v COPA.  
Jako lepší cestu vidí užší jednání s nám blízkými organizacemi ze zahraničí.  
J. Štefl: Viceprezidentem COPA je M. Pýcha ze ZS, který tvrdě prosazuje stanoviska ZS jako 
stanovisko ČR. Pokud se ASZ rozhodne vystoupit, je potřeba to udělat demonstrativně.  
D. Pitek: Ti, co se zaštiťují soběstačností, bránili přímému prodeji a dalším věcem, který 
pomáhá sedlákům prodávat. Ti také z velké části pěstují nepotravinářské plodiny.  
Díky klimatickým změnám veřejnost tato témata vnímá daleko citlivěji a sedláky vnímá jako ty, 
co zajistí udržitelné zemědělství. Využijme toho, že jsme lídrem v této otázce. 
L. Miler: Je proti dotacím produkce, ale věnuje se komoditě, která dotovaná není (masný skot), 
chápe, že to je proto, že jí je dost. Proč se ale dotuje elektřina, když jí je taky dost.  
J. Stehlík: Pokud je někde shoda napříč nevládními organizacemi, tak to je právě podpora celé 
živočišné výroby bez ohledu na kategorie zvířat. Zde se tedy svítá na lepší časy.  
Energetické plodiny se de facto pěstovaly i dříve – krmivo pro tažná zvířata. To dnes už není 
potřeba. Máme tedy nadbytek ploch pro pěstování potravin, ale cílem není pěstovat zde obilí 
pro Afriku, nelze na 100 % dělat potraviny, protože asi 30 % ploch je navíc. To, že podmínky 
pro BPS byly špatně nastaveny je pravda, ale jsou i takové, které jsou postaveny dobře. V USA 
se za prezidenta Bushe o 40 % zvýšily plochy pro kukuřici na energii, aby se snížila závislost na 
ropě, teď to ale upadá, protože to byla špatná politika.  
J. Kejkrt: Je krásné umět od špatného programu upustit, pokud se neosvědčí. To se u nás příliš 
nedaří.  
Navrhuje udělat větší kampaň v tisku, klidně formou placené inzerce v celostátních denících.  
E. Vodňanský: S velkým údivem sleduje aktivity ZS a IZPP – dny otevřených dveří apod., což 
původně nastartovala ASZ na farmách členů. ZS a IZPP reprezentují ohavné zemědělství a 
zcela vážně se jej nestydí prezentovat veřejnosti. 
Upozorňujme na rozdíly mezi sedláky a bývalými družstvy. Veřejnost potřebujeme a musíme jí 
ukázat, že my jsme ti správní, kteří dělají zemědělství srdcem, kde jej dělá rodina a kdo je tedy 
budoucnost zemědělství. 
M. Novák: Je rád, že ASZ přijala stanovisko k obnovitelným zdrojům, pro jejichž pěstování tu 
prostor je. Podpora energetických plodin vedla také ke stabilizaci cen obilí. BPS pokud jsou 
dobře zapojené do chodu farmy, tak mají své místo, jde vždy o míru. 



 

  

S. Němec: Na mezinárodní úrovni se vůbec neřeší problémy, které řešíme my – bioplynky, obří 
podniky s podezřením na zneužití dotací atd. Proto také někdy mohou mít orgány EU jiné 
názory než my. Mějme na paměti, že jeden nástroj na různou strukturu může mít jiný dopad. 
J. Šourek: Zná dva případy, kdy lidé, kteří mají hektary, ale se zemědělstvím nemají nic 
společného, dostávají dotace. Majitel pozemků je má zapsané v LPIS a chodí za zemědělci, aby 
mu je bez dotací obdělávali. Majitelé BPS to udělají rádi, protože potřebují plochu.   
J. Stehlík: Je potřeba, aby SZIF vymáhal dodržování podmínek. Pokud někdo bere dotace na 
půdu, musí dodržovat všechny podmínky a půdu obdělávat. Tento příklad je porušením 
podmínek.  
J. Štefl: Smyslem dotací je udržitelnost příjmů zemědělců. Jedná se o hranici 30 % příjmů coby 
limit pro „hlavní příjem“ ze zemědělství.  
P. Hrubý: Je možné zpřístupnit Selskou revue pro další okruh odborníků, např. mezi ochranáře 
apod.? 
J. Šebek: SR je potřeba šířit, ale také to něco stojí. Zároveň nechceme úplně všechny informace, 
které si sami zajistíme a zaplatíme, poskytovat nečlenům. V současnosti SR dostává řada 
spolků, úřadů, odborných škol, novinářům, apod.  
P. Srna: Je pravda, že ve veřejnosti se šíří řada mýtů, například o řepce. ASZ by na to měla 
okamžitě reagovat.  
S. Němec: K tomu se připojuje, je třeba věci vysvětlovat, ASZ se o to snaží.  
J. Miller: Toto je jedno z nosných témat pro nové Předsednictvo. Ekologické zemědělství je 
dobré, ale nemůže být jediné, konvenční zatím stále potřebujeme.  
Velkým problémem je centrální SZIF, který se skutečně radikalizuje. Je nutné upozornit vysoké 
úředníky, že oni jsou ti, co kryjí premiérovi záda. Měli by přijmout osobní odpovědnost.  
E. Kravcová: Měla možnost se s lidmi z Milionu chvilek pro demokracii setkat při svém 
vystoupení na demonstraci v Brně. Umí dobře pracovat s davem,  jsou velmi vnímaví i k 
zemědělství – mají zájem si to nechat vysvětlit. Je to dobrá cesta, jak vysvětlit dalším lidem, jak 
se zemědělství dá dělat.  
J. Král: Snažit se prosadit naše stanoviska co nejvíc do médií. Pověst zemědělství kvůli velkým 
celkům hodně utrpěla a je potřeba využít situace a vysvětlovat, že zemědělství není jen jedno.  
J. Králík: Vzhledem k arogantnímu chování pana premiéra by se nebál být ještě razantnější než 
toto navrhované usnesení.  
 
Valná hromada ukládá předsedovi/předsednictvu/tajemníkovi/kanceláři: 

• pokračovat ve spolupráci se zahraničními organizacemi sdružujícími sedláky a 
rodinné farmy s cílem dosáhnout na podzim tohoto roku společného stanoviska 
v oblasti požadovaných změn v zemědělské a venkovské politice směrem k orgánům 
EU a předat jej veškerými efektivními způsoby všem subjektům, které o ní budou 
rozhodovat; 

• zorganizovat v průběhu podzimu celostátní konferenci k podmínkám nové SZP EU 
s účastí zástupců demokratických politických stran, které budou mít zájem 
diskutovat o návrzích ASZ ČR v rámci nové zemědělské politiky. Podle situace tuto 
konferenci uspořádat jako mezinárodní; 



 

  

• pokračovat v prosazování stanovisek ASZ ČR v rámci vyjednávání SZP EU v rámci 
nového programovacího období, zejména prosazovat zastropování přímých plateb 
bez ovlivnění výše plateb na tzv. ekoschémata, zavedení redistributivní platby, 
sledování majetkové propojenosti u středních a velkých podniků a naopak 
neuplatňování principu tzv. aktivního zemědělce u mikro a malých podniků; 

• požadovat po Mze bezodkladné svolání přislíbené pracovní skupiny pro přípravu 
redistributivní platby; 

• požadovat po SZIF systémové změny v komunikaci se žadateli a upozornit vedení 
SZIF a nejvyšší úředníky MZe, že se nastavením dotačních podmínek a nesprávnou 
aplikací SZP podílejí na současných dotačních kauzách premiéra ČR; 

• požadovat po ministru zemědělství svolání přislíbeného jednání s pojišťovnami a 
reálně projednat možnost podpory komerčního pojištění sucha ve spojení 
s monitoringem počasí s využitím faremních meteostanic jako jedno z reálných 
systémových řešení; 

• pokračovat v jednání s poslanci a europoslanci s cílem prosazovat společné priority; 

• zorganizovat setkání s prezidentem COPA a ukládá Radě, aby na svém podzimním 
jednání rozhodla o dalším setrvání v této organizaci po roce 2019; 

• prezentovat v celostátním tisku (třeba i formou placené inzerce) stanoviska a 
usnesení ASZ ČR, snažit se o vyvracení mýtů o konvenčním zemědělství (například 
o pěstování řepky a jejím podílu na ničení životního prostředí) a o odbornou 
informační kampaň v rámci celostátních médií; 

•  najít způsob, jak umožnit širší odborné veřejnosti mimo ASZ ČR odebírat Selskou 
revue, např. formou předplatného; 

•  pokračovat v propagaci selského stavu v historii i současnosti v ČR, jakož i v 
organizaci odborných i populárních akcí k osvětě a podpoře soukromého 
zemědělství, pracovat na výroční publikaci ASZ ČR v 20 letům činnosti; 

•  pokračovat v podpoře rodinných farem jako perspektivního modelu hospodaření. 

6) Zpráva předsedy Revizní komise ASZ ČR 
J. Petr: Přednesl zprávu Revizní komise za rok 2018. 
Revizní komise ASZ ČR pracovala v novém složení zvoleném na minulé Valné hromadě ASZ 
ČR: Jiří PETR – předseda, Zdeněk Šplíchal - místopředseda, Jiří Kejkrt, Jan Horák a Jaroslav 
Šebek st.. Revizní komise se sešla od minulé Valné hromady ASZ ČR celkem třikrát. Na všech 
zasedáních Revizní komise ASZ ČR kontrolovala plnění usnesení, které byly vzneseny na 



 

  

minulé Valné Hromadě ASZ ČR v červnu 2018 a na Radách ASZ ČR. Revizní komise ASZ ČR 
zjistila, že usnesení se plní ve všech bodech a je v různých stupních rozpracovanosti v rámci 
možností Předsednictva ASZ ČR a hlavní kanceláře ASZ ČR. 
V červnu 2019 při kontrole docházky na Předsednictvo ASZ ČR Revizní komise ASZ ČR 
zjistila, že docházka byla dobrá. Většina členů předsednictva měla účast větší než 50 %, jen 
Ladislav Vich měl účast 43 % a všechna zasedání až na jedno, které se konalo 21. 1. 2019, byla 
usnášeníschopná. Proto Revizní komise ASZ ČR apeluje na adepty na členy nového 
předsednictva, aby v případě svého zvolení, k tomu přistupovali zodpovědně. 
Revizní komise ASZ ČR provedla kontrolu placení příspěvků za rok 2018. Revizní komise 
ASZ ČR zjistila, že všechny příspěvky za rok 2018 byly doplaceny do konce ledna 2019. 
Proběhla kontrola placení příspěvků za rok 2019. Dle příspěvkového řádu mají mít regiony 
zaplaceno minimálně polovinu příspěvků 10 dní před konáním Valné hromady ASZ ČR, jinak 
nebudou mít hlasovací právo. Tuto podmínku nesplnily čtyři regiony (ASZ Břeclav, ASZ 
Mělník, ASZ Písek a ASZ Prostějov), proto nemohou hlasovat na dnešní Valné hromadě ASZ 
ČR.  
Dále Revizní komise ASZ ČR provedla kontrolu Klubu mladých farmářů (KMF).  
Při revizi hospodaření ASZ ČR za rok 2018 bylo zjištěno, že doklady jsou vedeny řádně a 
přehledně. Proběhla i kontrola přijatých a vydaných faktur. Zde také nebyly zjištěny nedostatky 
v evidenci a účelovosti vynaložených prostředků dle stanov a schválených usneseních.  
 
Informoval o stavu finančních prostředků k 3. červnu 2019.  
Přednesl účetní závěrku ASZ ČR za rok 2018.  
Revizní komise navrhuje účetní závěrku za rok 2018 schválit.  
 
S. Němec: Navrhuje uložit RK, aby na příští VH byla zpráva předložena v tiskové podobě. 
D. Smetana: Pokud má být příští předseda placený, máme dostatek financí na jeho zaplacení? 
J. Štefl: výši odměny bude řešit Předsednictvo podle možností.  
 
Hlasování o účetní závěrce: optická většina pro/0 proti/1 se zdržel 
Valná hromada ASZ ČR schválila zprávu Revizní komise ASZ ČR za minulé období 
přednesenou předsedou Revizní komise Ing. Jiřím Petrem a účetní uzávěrku za rok 2018.  
 
Valná hromada ukládá Revizní komisi předkládat Valné hromadě ke schválení tištěnou verzi 
zprávy Revizní komise a účetní závěrky. 
 
Revizní komise navrhuje umožnit na dnešní VH hlasováni regionu ASZ Břeclav, který zaplatil 
více než 50 % příspěvků s dvoudenním zpožděním. 
Hlasování: optická většina pro / 1 proti / 1 se zdržel 
Valná hromada schválila hlasovací právo ASZ Břeclav, která doplatila členské příspěvky 
s dvoudenním zpožděním oproti příspěvkovému řádu. 
 
Přestávka na oběd 12:30 –14:40 
 
7) Návrh Předsednictva na organizační změny a způsob financování orgánů ASZ ČR / 
diskuse 



 

  

S. Němec: Navrhuje VH, aby schválila usnesení, že funkce předsedy ASZ ČR je funkcí 
placenou. O výši odměny rozhoduje Předsednictvo. 
Hlasování: optická většina pro / 0 proti / 1 se zdržel 
Valná hromada ASZ ČR na základě návrhu Předsednictva rozhodla o tom, že funkce 
Předsedy je funkcí placenou. O výši odměny rozhoduje Předsednictvo. 
 
8) Volby orgánů ASZ ČR na období 2019 - 2022 
S. Němec: Informoval o průběhu voleb předsedy, místopředsedů a členů Předsednictva a 
vyzval předsedu volební komise k provedení volby. 
J. Stehlík: Přednesl návrh kandidáta na předsedu – Mgr. Ing. Jaroslav Šebek (ASZ 
Litoměřice). 
S. Němec: Vyzval k doplnění kandidátů z pléna.  
J. Šourek. Jak bude řešena funkce tajemníka, aby nedošlo ke kumulaci funkcí? 
J. Stehlík: Pokud bude J. Šebek zvolen, je potřeba projednat obsazení funkce tajemníka. 
Dosavadní tajemník za sebe navrhuje do této funkce V. Jenikovskou.  
S. Němec: Požádal kandidáta na předsedu ASZ ČR, aby se představil. 
J. Šebek: Kandidaturu přijímá. Přečetl projev: 
Dámy a pánové, drazí přátelé, kamarádi, milí členové naší ASZ! 
Přistupuji dnes před vás s pokorou po bezmála 17 letech v pozici tajemníka. Jak se zdá, nějak 
se nám to vymklo a nyní mám být kandidátem na předsedu ASZ ČR. Dovolte mi tedy pár 
slov, které mohou být, chcete-li, i jakousi kandidátskou řečí… 
Jak jistě víte, jsem účasten veškeré činnosti ASZ, mám tu čest být jménem ASZ v řadě 
pracovních komisí ať už na Mze nebo jinde a hájit její oprávněné zájmy. Každodenně také už 
spoustu let řeším společně s vámi problémy našich jednotlivých členů a to bez ohledu na 
velikost jejich farem či zaměření, plníme spolu uložené úkoly asociačními orgány, rozvíjíme 
nejrůznější náměty pro budoucnost a snažíme se využívat naše předpoklady v nejširším slova 
smyslu ve všech dnes již 50 regionech a členských svazech v rámci celostátní ASZ ČR. Chci 
vás ujistit, že všechno, co jsem dosud mohl udělat jménem ASZ, nebylo jen technickým 
plněním nějakého úkolu bez vědomí obrovského množství dalších souvislostí, které tu kolem 
nás jsou a mají na nás vliv. V popředí toho všeho jsem totiž vždycky měl snahu o rozvíjení 
nejlepšího jména celé ASZ. Především jsem se ale snažil to vše dělat bez ohledu na vložený 
čas, podle svého srdce, nejlepšího svědomí a upřímného přesvědčení. A to je to hlavní, co 
nyní nabízím jako hlavní motto do své případné nové pozice v rámci naší ASZ. 
Bez nějakého přehánění či naparování můžeme říci, že Asociace soukromého zemědělství ČR 
je dnes velkou, zdravě sebevědomou, po všech stránkách stabilizovanou a pevnou strukturou 
v rámci celého českého venkova a zemědělství. A také dobře víme, že ne každému se to líbí. 
Je také pravdou, že zatím je náš protivník, který vzešel z ukradených majetků našich dědů 
stále ještě hodně silný, a není vůbec divu – přes krátké epizody zůstává prakticky po celou 
dobu od roku 1989 je stále středem zájmu ministerstva zemědělství a celé vlády, o dnešní 
situaci snad raději ani nemluvě.   
Ale to vůbec nevadí. Máme jasné názory, pevné odhodlání, dokážeme jednat ve věcech na 
rovinu ale i s citem, máme přirozenou víru v naše selské a vůbec občanské hodnoty. Tyto a 
mnohé další společné principy jsme již mnohokráte v dobách špatných a někdy ještě horších, 
použili a bez nich bychom toho, co je v našich životech, rodinách a farmách skutečně 
důležité, nikdy nedosáhli. 



 

  

Pokud dostanu váš hlas a vaši důvěru, chci být tím dalším, kdo právě v tomto smyslu ponese 
pomyslný štafetový kolík na té dlouhé trati, na kterou před téměř třiceti lety naši otcové a 
dnes my vyběhli. Jsem přesvědčen, že ten běh, navzdory všem zakoušeným překážkám a 
lhostejnosti z takzvaných kompetentních míst, jsme dobře začali a dnes již nechali daleko za 
sebou celou řadu jiných organizací. Myslím, že to je hlavně proto, že všichni velmi dobře 
v hloubi našich duší cítíme, že toho cíle jednou dosáhneme a to nikoli proto, že bychom snad 
byli tak namyšlení, ale jednoduše proto, že naše cesta v úspěšném rodinném farmaření a 
spokojeném životě na venkově, je správná a přirozená.  
Chci se na věci dívat jednak optikou obyčejného sedláka z naší 40hektarové farmy, ale 
současně na druhé straně také jako odpovědný a hrdý zástupce moderní selské stavovské 
organizace. Nechci nikdy politikařit, ale chci se jasně účastnit veřejné diskuse v takových 
klíčových okamžicích, kdy bude zapotřebí vystoupit na obranu demokracie, svobodného 
vlastnictví a podnikání - našich rodin a majetků.  A připouštím, že budu v takových 
okamžicích neústupný, neboť s bolševikem nebo s populistou se nikdy úspěšně nevyjednávalo 
(a mimochodem si myslím, že shodou okolností ta doba tu právě teď je). 
Na druhou stranu ale budu, stejně jako dosud, katalyzátorem snahy o co největší spolupráci 
mezi členy, o co nejširší partnerství mezi spolky napříč zemědělskou i nezemědělskou 
veřejností, protože jedině spolupráce a naslouchání druhým může dávat dobré věci rychleji do 
pohybu. Ovšem nikdy za každou cenu ale vždy na principu rovnosti. 
Jednoduše řečeno, budu se snažit vyvažovat srdce i hlavu – rozhodně můžete počítat s tím, že 
v zásadních okamžicích budu držet naši linii a to i navzdory možným okamžitým ztrátám, 
neboť vím, že se nám to nakonec vždycky vyplatilo. Nabízím nepolevující pracovní nasazení 
a trvalý zájem se zlepšovat ve všech odborných agendách, protože jich je opravdu velké 
množství, a s naším rozrůstáním budou zřejmě dále přibývat. Tady jistě bude zapotřebí další 
dobrá spolupráce celé Rady, nového předsednictva a všech našich odborných zástupců a 
komisí.  
Jaký by tedy byl můj konkrétní plán na nejbližší období?  
Pokračovat v co největším množství současných aktivit, překonat současnou menší personální 
krizi v naší hlavní kanceláři a naopak více propracovat a profesionalizovat její činnost. Rád 
bych, abychom s novým předsednictvem společně zefektivnili systém pracovních skupin a 
aby členové P byli více odpovědni za konkrétní agendy. 
Je tu také celá řada nedořešených věcí, u kterých pochopitelně nemám iluzi, že bychom byli 
schopni je vyřešit hned, ale které svou důležitostí stojí za naši další pozornost.  Mám na mysli 
například otázku správného uchopení ASZ Obchodní – tedy ekonomické aktivity jednak 
znamenající nové příjmy pro ASZ, ale především jako nástroj k získání výhodnějších 
podmínek pro členy ASZ. Je tu poměrně velký nevyužitý potenciál. 
Ve spolupráci s regiony se chci pokusit maximálně snížit administrativní povinnosti, aby 
jejím zástupcům zbylo více času na věcnou činnost v rámci jejich dobrovolného a nezištného 
působení pro členy v regionech. Chci také modernizovat náš webový portál a dopracovat v ní 
databázi členů a získat větší přehled o jejich podnikatelských zaměřeních a potřebách a tyto 
informace využívat při jednání na Mze, lépe také cílit penzum informací a nabídek členům. 
Dále najít příčinu současného útlumu Klubu mladých farmářů a pokusit se jej s novým 
zástupcem rozhýbat. 
V otázce působení v zahraniční oblasti – dosud jsme se logicky vázali na organizaci COPA-
COGECA, posléze na ELO, ale již řadu let je stále více zřejmé, že na místo nějakého přínosu 



 

  

tu je dnes na stole diskuse o omezení či skončení členství v těchto strukturách, neboť  jejich 
stanoviska jsou v poslední době často přímo proti našim zájmům. Do budoucna navrhuji jít 
cestou spíše orientace na bilaterální vztahy a užší spolupráci s konkrétními spolky jako je ten 
náš.     
Mým cílem obecně je prosadit model rodinné hospodaření jako nosný model našeho 
zemědělství a získat k tomu patřičný respekt na Mze. S tím souvisí má dlouhodobá snaha o 
právní definici rodinného podnikání a s ní spojené výhody či podpory. Zásadní je také udržet 
současnou skvělou úroveň medializace a zkusit ještě dalšími programy více přitáhnout 
pozornost veřejnosti směrem k propagaci takového hospodaření. 
Stojí také před námi aktuálně nová SZP EU, kde bude do finálního vyjednávání po žních 
potřeba napnout nejvíce sil. Dále řada zásadních témat, pokud jde o půdu, vodu, krajinu, ale i 
vlastnická práva. I dnes se objevují různé legislativní choutky na cizí majetek, čili agendy 
v tomto směru budeme mít všichni určitě dost. Tady jsem si dovolil připravit několik návrhů 
na obecná usnesení, které zazněly již dopoledne.  
Dámy a pánové, na závěr mi dovolte opravdu velké a upřímné poděkování  - zejména mému 
tátovi, za to, že mne do ASZ vůbec přivedl, speciálně také oběma pánům předsedům – panu 
Němcovi za to, že postavil ASZ pevně na nohy a panu Stehlíkovi, že ji náležitě rozhýbal a 
děkuji jim za to, že jsem se od nich mohl celou tu dobu učit. Také osobně děkuji panu Váňovi, 
panu Votavovi a panu Millerovi, a samozřejmě mnohým dalším obětavým členům, se kterými 
jsme řešili za ta léta dnes již neuvěřitelné množství věcí, ale bohužel nemám prostor je zde 
všechny vyjmenovat. Současně bych chtěl poděkovat všem členům naší kanceláře za 
výbornou spolupráci a jmenovitě Šárce Gorgoňové a především Veronice Jenikovské – a u ní 
mi navíc dovolte jedno přání – rád bych, pokud by náhodou skutečně došlo k mému zvolení, 
abyste ji jmenovali jako tajemnici, neboť po 12 letech její velmi kvalitní práce v hlavní 
kanceláři je v tuto chvíli nejschopnější osobu řešit všechny problémy, které na tuto funkci 
dopadají. 
Práce pro ASZ a hlavně lidský a přátelský přístup mnoha lidí v ASZ mi daly v mém životě 
tolik, že se to nedá ani vypovědět. Nebude vůbec jednoduché navázat na předchozí naprosto 
skvělé vedení ASZ, bude to hodně těžká, ale krásná práce, a to ať už bude dnes kandidovat 
kdokoli další vedle mne. 
Tak to je vše, moc děkuji za možnost tady říct tahle slova a teď je rozhodnutí na vás – přijmu 
s velkou ctí jakoukoli další roli v rámci ASZ. 
 
Provedena tajná volba předsedy ASZ ČR. 
 
S. Němec: Přednesl návrh Předsednictva na místopředsedy: 
Ing. Jan Štefl (ASZ Jindřichův Hradec) 
Jan Staněk (ASZ České Budějovice) 
Vyzval k doplnění dalších kandidátů z pléna.  
Požádal kandidáty, aby se představili.  
J. Staněk: Kandidaturu přijímá. Je dlouholetým členem Předsednictva, působí v komisi Farmy 
roku a aktuálně v PS Voda-sucho. Snaží se věnovat zejména problematice rostlinné výroby, 
chemické ochraně, mechanizaci. Hospodaří s rodinou a se 4 zaměstnanci nedaleko Temelína 
na cca 370 ha.  



 

  

J. Štefl: Hospodaří na rodinné farmě u Jindřichova Hradce. Mají dvě firmy, jednu v EKO. Na 
činnost ASZ má velmi jasný pohled. Jedná se o spolek, který v ČR nemá obdoby. Musí stát na 
třech pilířích – politická práce, která je potřebná, aby mohla ASZ prosazovat svoje zájmy, 
odborná činnost a společenské aktivity, které spolek stmelují. 
 
Výsledky volby předsedy 
E. Kravcová: Seznámila s výsledky volby předsedy. Odevzdáno 85 hlasovacích lístků, 82 
hlasovacích lístků bylo platných.  
Zvolen byl: 
Mgr. Ing. Jaroslav Šebek – 82 hlasů (91,11 %) 

VH zvolila na období 3 let (2019 – 2022) Mgr. Ing. J. Šebka předsedou ASZ ČR.   

Provedena tajná volba místopředsedů ASZ ČR. 
 
S. Němec: Seznámil se jmény stávajících členů Předsednictva, kteří kandidují pro nadcházející 
období a s dalšími kandidáty do Předsednictva: 
Ing. Josef Stehlík (ASZ Beroun, Kladno) 
Ing. Jan Miller (ASZ Praha) 
Ing. Vladimír Tláskal (ASZ Náchodska) 
Ing. Arnošt Pleskot (ASZ Pardubice, Chrudim) 
Ing. Martin Novák (ASZ Tábor) 
Ing. Mgr. Pavel Srna (ASZ Žďár n. Sázavou) 
Ing. Květa Mošnová (ASZ Pelhřimov) 
Ondřej Dejmal (ASZ Havlíčkův Brod) 
Ing. Radim Kotrba (AFCHJ ČR) 
Roman Koutek (ASZ Olomouc) 
Pavel Duda (ASZ Benešov) 
Jan Basař (ASZ Trutnov) 
Ing. Jan Král (ASZ Kolín, Kutná Hora, Nymburk) 
Daniel Pitek (ASZ Litoměřice) 
Ing. Jiří Kejkrt (ASZ Mělník) 
Všichni kandidáti kandidaturu přijímají. 
 
Vyzval k doplnění kandidátů z pléna.  
Z pléna byli navrženi: 
Ing. Stanislav Němec – kandidaturu již nepřijímá. 
 
S. Němec: Požádal kandidáty, aby se představili.  
J. Kejkrt: Aktuálně je členem Revizní komise, v Předsednictvu také jedno volební období byl. 
Je nepřítelem byrokracie.  
D. Pitek: Představil svoje hospodářství. Rád by se věnoval lesnictví, myslivosti a adaptaci 
zemědělské krajiny na klimatické změny. Rád pomůže svými kontakty na další odborné 
spolky a s mediální prezentací ASZ.  



 

  

J. Král: Představil své hospodaření. Snaží se řešit odbyt produkce členů regionální ASZ 
prostřednictvím odbytového družstva. Kromě toho rád přispěje k řešení byrokracie. 
J. Basař: Představil svou rodinnou farmu. Byl před časem v Předsednictvu dvě volební 
období. Rozhodl se po přestávce znovu kandidovat, protože chce být aktivnější a pomoci 
v činnosti ASZ. Podporuje, aby se ASZ jasně přihlásila k Milionu chvilek.  
P. Duda: Je předsedou ASZ Benešov, je také místostarostou obce. Představil svou farmu.  
R. Koutek: Je předsedou ASZ Olomouc, představil svou činnost a hospodaření. Chce se 
zasadit o co nejrychlejší změnu SZP, nepodléhat momentálnímu aktivismu směrem 
k životnímu prostředí a nezasekávat se na detailech. Dále podporuje využití moderních 
technologií. Rád se zapojí do široké činnosti ASZ.  
R. Kotrba: Fascinuje ho, jak ASZ funguje. Nabízí propojení s výzkumem a s ČZU, zajímají 
ho inovátorské věci, je rád že se podařilo prosadit podporu agrolesnictví, kde je členem 
spolku. Je ve třech pracovních skupinách k SZP.  
O. Dejmal: Předseda ASZ Havlíčkův Brod. Představil své hospodaření. Je odhodlán bojovat 
za to, aby sedláci řešili zásadní věci a ne jen byrokracii a dotace.  
K. Mošnová: V Předsednictvu je již dlouhodobě. Představila svou farmu. Přimlouvá se ale za 
to, aby delegáti dali hlas těm mladším.  
P. Srna: Byl zatím v Předsednictvu jedno období. Představil svou farmu. Rád by našel 
efektivnější způsoby komunikace mezi členy Předsednictva.  
M. Novák: Představil svou rodinnou farmu. Je předsedou ASZ Tábor a dosavadním členem 
Předsednictva. Snaží se věnovat mimo jiné tématům obnovitelných zdrojů, je členem komise 
pro Pestrou krajinu.  
A. Pleskot: Předseda ASZ Pardubice, Chrudim. Představil svou farmu. Chce se nadále snažit, 
aby sedláci mohli v pořádku předat své farmy svým potomkům. To by mělo být i hlavní 
z poslání ASZ. 
V. Tláskal: Předseda ASZ Náchodska, po jedno období byl také v Předsednictvu ASZ. 
Představil své aktivity na farmě.  
J. Miller: Po dnešních volbách pro něj vyplynula nová výzva – rád by pomohl novému 
předsedovi s další etapou v životě ASZ. 
J. Stehlík: Představil svoji farmu, která je v procesu předávání potomkům. Rád pomůže 
novému předsedovi s částí aktivit, které Předsednictvo musí pro členy dělat.  
 
Výsledky voleb místopředsedů 
E. Kravcová: Seznámila s výsledky voleb místopředsedů. Odevzdáno 86 hlasovacích lístků, 
z toho 1 neplatný. Zvolen byl: 
J. Štefl – 81 hlasů (90 %) 
J. Staněk – 83 hlasů (92 %) 
 
VH zvolila na období 3 let (2019 – 2022) za místopředsedy ASZ ČR J. Štefla a J. Staňka. 
 
J. Stehlík a J. Šebek: Poděkovali za dlouholetou práci E. Kravcové. 
 
Provedena tajná volba ostatních členů Předsednictva ASZ ČR. 
 
 



 

  

9) Návrhy činnosti na další období  
Š. Marák: Je rád za mediální vystoupení, která se v poslední době množí. Navrhuje, aby SR 
mohla být distribuována například formou předplatného.  
D. Smetana: Vyjádřil se ke COPA – je potřeba vzít jejího prezidenta po farmách. 
ASZ se musí zamyslet nad generační obměnou, nejen farem, ale i asociace. 
Mrzí ho, že některé regiony tu ani nejsou, je nutné se zamyslet, jaký je důvod, například 
termín? 
J. Sláma: Je potřeba, aby se ASZ více zastala nejmenších farem.  
J. Stehlík: V rámci vyjednávání nové SZP je nutné, aby se dotace na welfare vyplácely 
skutečně pouze na farmy, které mají příznivější podmínky chovu.  
D. Pitek: Požádal členy, aby podpořili aktuální demonstrace Milionu chvilek. Je zde nápad 
zopakovat jízdu traktorů na příští demonstraci na Letné. Pokud se to podaří vyřešit logisticky, 
apeluje na členy, aby se zapojili. ASZ to určitě posune dál ve vnímání veřejností. 
J. Šebek: Souhlasí, že ASZ by se měla zapojit do těchto akcí a finančně je podpořit. Obsahuje 
to jeho návrh usnesení.  
S. Němec. Podporuje myšlenku se s Milionem chvilek spojit a podpořit jejich akce aktivně. I 
když s nimi ne ve všem souhlasí, jsou velmi šikovní v komunikaci a je potřeba využít tuto 
příležitost ke změně politického prostředí. 
J. Šebek: ASZ ČR má tři členy v Zemědělském výboru PSP, z toho dva jsou za ANO. Je 
nutné je konfrontovat se současnou situací a požádat, aby to nějak řešili. Současné chování 
premiéra s jeho kauzami škodí českým zemědělcům i všem lidem.  
D. Pitek: Účastí na akci se jasně vymezíme vůči jezeďácké lobby a jasně ukážeme, že s tím 
nesouhlasíme. 
V. Andrlík: Poslanci jsou zcela nefunkční a nekonají. Je potřeba nutit politiky dodržovat sliby. 
Demonstrace začaly s požadavkem na odvolání M. Benešové, čemuž úplně nerozumí. 
J. Stehlík: Je pravda, že demonstrace mívají někdy chaotický a kýčovitý způsob, ale je potřeba 
jich využít k tomu, aby se změnila politická reprezentace. A. Babiš má obří střet zájmů a není 
možné, aby pokračovat dál ve veřejných funkcích. ASZ může pořadatelům demonstrací 
pomoci s pohledem na zemědělství.  
J. Štefl: Podporuje účast ASZ na demonstracích. ANO nefunguje na demokratických 
principech a premiér se to snaží přenášet i na státní úroveň. 
P. Hladík: Na Letnou je nutné jet, příspěvek 50 tisíc považuje za minimum.  
Hlasování o aktivní účasti ASZ ČR na demonstraci dne 23. června na Letné. 
Hlasování: optická většina pro / 0 proti / 6 se zdrželo 
J. Král: Je potřeba nemít strach a říkat svoje názory. Ve společnosti je strach bohužel za 40 let 
komunismu zakořeněný. Není na co čekat, je potřeba podpořit demonstrace. 
J. Miller: nechápe, že tolik let po revoluci se lidi ještě bojí říct svůj názor, nikdy by tomu 
nevěřil. ASZ nikdy nedělala žádné obří demonstrace a stávky, ale když bylo nejhůř, tak se do 
dění zapojila. Teď je to určitě ta chvíle.  
J. Šebek: V roce 2006 obsadila ASZ Letnou s traktory společně s Konfederací politických 
vězňů pod heslem Stop komunismu. Toto je obdobná situace. Vyzývá všechny regionální 
ASZ k účasti. Je domluvena účast slovenských sedláků.  
Navrhuje finanční příspěvek ve výši 50 tisíc Kč.  
Hlasování: optická většina pro / 0 proti / 4 se zdrželi 
 



 

  

Valná hromada ASZ ČR k aktuální situaci: 

1) VH na základě veřejně dostupných informací o vážném podezření ze systémového a 
dlouhodobého střetu zájmů předsedy vlády Andreje Babiše v čerpání evropských 
dotací, konstatuje ohrožení důvěryhodnosti českých soukromých zemědělců a 
potažmo celé ČR a to nejen před orgány Evropské unie. VH ASZ ČR současně 
konstatuje, že setrvalým ostudným postojem premiéra a vlády odmítající připustit 
realitu a odpovědně řešit vzniklé problémy, dochází k oslabení pozice a snížení 
respektu ČR při vyjednávání podmínek Společné zemědělské politiky Evropské unie 
po roce 2021 (SZP EU). 

2) VH ASZ ČR proto s ohledem na výše uvedené vyzývá všechny poslance Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR, aby přijali svou odpovědnost a zamezili dalšímu 
poškozování jména ČR a zájmu jejích obyvatel. V této souvislosti se VH ASZ ČR 
rozhodla aktivně podpořit postoje široké veřejnosti organizované spolkem „Milion 
chvilek pro demokracii“, aktivně se zúčastnit demonstrace 23. června na Letné, 
připojuje se tak k výzvě na odstoupení současného předsedy vlády a ukládá 
předsednictvu zaslat finanční dar ve výši 50 tisíc korun na transparentní účet tohoto 
spolku. 

3) VH ASZ ČR dále vyzývá příslušná ministerstva, aby na základě zjištění evropských 
auditů jasně vyhodnotilo příčiny současné situace a přijalo potřebná opatření. VH 
ASZ ČR k tomu předkládá strategický požadavek, aby zejména Ministerstvo 
zemědělství přestalo nadále podporovat stávající model zemědělské výroby, který 
historicky vychází z násilně kolektivizovaného zemědělství a principiálně vytváří 
podmínky pro supervelké agrární holdingy v desítkách tisíc hektarů. Tento model 
evidentně poškozuje přírodní zdroje, venkov i krajinu a tím snižuje prostor pro 
budoucí generace a naopak může být rizikem zneužití prostředků daňových 
poplatníků, přičemž nic z toho není ve veřejném zájmu.  

4) VH ASZ ČR na základě vzniklých skutečností s čerpáním dotací a zejména se 
zkušenostmi s jejich dopady do českého venkova konstatuje potvrzení správnosti 
řady svých předchozích stanovisek na toto téma a požaduje, aby Ministerstvo 
zemědělství co nejdříve přehodnotilo svůj stávající postoj v jednáních o nové SZP 
EU a jasně podpořilo koncept rodinných farem, které jsou základem evropského 
zemědělství a venkova. Mezi základní požadavky konkrétně patří:  povinné 
zastropování přímých plateb, jak předkládá Evropská Komise a zavedení parametru 
na sledování majetkové propojenosti podniků (s výjimkou pro mikropodniky a malé 
podniky), dále pak například zavedení redistributivní platby, dále zavedení schématu 



 

  

podpor pro malé farmáře, reálné omezování neúměrné byrokracie a skutečné 
využívání všech ostatních nástrojů SZP EU, které povedou k výše uvedeným cílům. 

Výsledky voleb ostatních členů Předsednictva 
E. Kravcová: Seznámila s výsledky voleb ostatních členů Předsednictva. Odevzdáno 86 
hlasovacích lístků, z toho 1 neplatný. Zvoleni byli: 
J. Stehlík – 82 
J. Miller – 80 
V. Tláskal – 75 
K. Mošnová – 70 
R. Kotrba – 69 
P. Duda – 67 
M. Novák – 65 
J. Basař – 65 
A. Pleskot – 62 
P. Srna – 60 
R. Koutek – 55 
J. Král - 51 
 
Za členy Předsednictva nebyli zvoleni O. Dejmal – 50, J. Kejkrt – 49 a D. Pitek – 49 hlasů. 

VH zvolila na období 3 let (2019 – 2022) za ostatní členy Předsednictva Ing. Josefa Stehlíka, 
Ing. Jana Miller, Ing. Vladimíra Tláskala, Ing. Květu Mošnovou, Ing. Radima Kotrbu, Pavla 
Dudu, Ing. Martina Nováka, Jana Basaře, Ing. Arnošta Pleskota, Ing. Mgr. Pavla Srnu, 
Romana Koutka a Ing. Jana Krále. 
 
Rada ASZ ČR jmenuje tajemnicí ASZ ČR Ing. Veroniku Jenikovskou. 
 
Pokračování diskuse 

J. Králík: Navrhuje změnu termínu konání VH například na zimní měsíce.   
J. Šebek: není pro změnu, ale možné k tomu vést širší debatu a je třeba pro to najít argumenty. 
Byl by totiž docela problém najít termín tak, aby nekolidoval s Radami či dožínkami.  
J. Petr: VH také schvaluje účetní závěrku, což v dřívějším termínu není možné.  
J. Šebek: Navrhuje do usnesení dát odmítnutí povinného členství v Agrární komoře, zavedení 
předkupního práva a zdanění církevních restitucí. 
 
Valná hromada kategoricky odmítá:  

• neustálé snahy Agrární komory na povinné členství všech zemědělců v její 
organizaci jako zcela absurdní, drzé a neústavní, které naprosto neodpovídají 
současným demokratickým pořádkům a vrací společnost do období totality a vyzývá 
ostatní nevládní zemědělské organizace, aby se aktivně připojily k tomuto 
stanovisku; 



 

  

• snahy o zavedení předkupního práva, informační povinnosti a dalších podmínek 
omezujících soukromé vlastnictví půdy; 

• zdanění církevních restitucí. 

J. Šebek: Shrnul další akce plánované pro rok 2019 – v září se uskuteční dožínky na Němcově 
farmě v Radonicích, zároveň by se měl uskutečnit také Selský pohár – jezdecké amatérské 
závody. Dva termíny Selských slavností (červenec Levandulový statek, září Farma U lesa), 
podzimní Rada, chystá se také Farma roku a Pestrá krajina.  
Jako předseda by také ve spolupráci s regiony pokračoval v rozvíjení ASZ obchodní, s.r.o. 
 
Valná hromada ukládá předsedovi/předsednictvu/tajemníkovi/kanceláři: 

• pokračovat ve spolupráci s regiony v rozvíjení činnosti ASZ obchodní s.r.o.; 
• pracovat na přípravě Selského poháru a založení organizace Selská jízda ČR. 

 
10) Usnesení a závěr 
J. Kejkrt: Seznámil s návrhy všech usnesení.  
Hlasování: optická většina pro/ 0 proti/ 4 se zdrželi 
VH schválila předložené návrhy na usnesení. (Přehled všech usnesení je v příloze zápisu.) 
 
J. Šebek: Poděkoval za účast a aktivitu delegátů a v 16.20 hod. ukončil 21. valnou hromadu 
ASZ ČR. 
 
Zapsala: Ing. Veronika Jenikovská 
Zápis ověřili: Ing. Martin Novák, Ing. Květa Mošnová 
 
V Pelhřimově, dne 13. 6. 2019 
 
 
Příloha k zápisu 21. VH ASZ ČR: 
 
I. Valná hromada ASZ ČR 
 

1)  konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 100 členů Rady bylo podle 
prezenční listiny přítomno: 88. Účast členů Rady dosáhla: 88 %.  
Z celkového maximálního počtu 255 delegátů bylo přítomno 155. Účast delegátů 
dosáhla: 61 %.  Schůze byla usnášeníschopná.  

2) schválila návrh programu jednání dle aktualizované pozvánky, 
- schválila personální složení návrhové komise: Ing. Miloslav Zapletal, Ing. Jiří 

Kejkrt a Ing. Veronika Jenikovská 
- schválila personální složení sloučené mandátní a volební komise: Eliška Kravcová, 

Ing. Josef Jež, Ing. Jan Votava. 
- dále schválila Ing. Veroniku Jenikovskou jako zapisovatele,  
- jako ověřovatelé zápisu schválila Ing. Martina Nováka a Ing. Květu Mošnovou, 



 

  

3) schválila zprávu o činnosti ASZ ČR za uplynulé období přednesenou předsedou 
ASZ ČR Ing. Josefem Stehlíkem,  

4) schválila zprávu Revizní komise ASZ ČR za minulé období přednesenou 
předsedou Revizní komise Ing. Jiřím Petrem a účetní uzávěrku za rok 2018.  

5) schválila hlasovací právo ASZ Břeclav, která doplatila členské příspěvky 
s dvoudenním zpožděním oproti příspěvkovému řádu. 

 

II. Valná hromada ASZ ČR na základě návrhu Předsednictva rozhodla o tom, že funkce 
Předsedy je funkcí placenou. O výši odměny rozhoduje Předsednictvo. 

 
III.  Rada ASZ ČR zvolila na období 3 let: 
 

5) předsedou ASZ ČR Mgr. Ing. Jaroslava Šebka. 
 

6) za místopředsedy ASZ ČR Ing. Jana Štefla a Jana Staňka. 
 

7) dalších 12 členů předsednictva ASZ ČR: Ing. Josefa Stehlíka, Ing. Jana Millera, 
Ing. Vladimíra Tláskala, Ing. Květu Mošnovou, Ing. Radima Kotrbu, Pavla Dudu, 
Ing. Martina Nováka, Jana Basaře, Ing. Arnošta Pleskota, Ing. Mgr. Pavla Srnu, 
Romana Koutka a Ing. Jana Krále. 
 
 

IV. Rada jmenuje: 
tajemnicí ASZ ČR Ing. Veroniku Jenikovskou. 
 

V. Valná hromada ASZ ČR k aktuální situaci: 

8) VH na základě veřejně dostupných informací o vážném podezření ze 
systémového a dlouhodobého střetu zájmů předsedy vlády Andreje Babiše 
v čerpání evropských dotací, konstatuje ohrožení důvěryhodnosti českých 
soukromých zemědělců a potažmo celé ČR a to nejen před orgány Evropské unie. 
VH ASZ ČR současně konstatuje, že setrvalým ostudným postojem premiéra a 
vlády odmítající připustit realitu a odpovědně řešit vzniklé problémy, dochází 
k oslabení pozice a snížení respektu ČR při vyjednávání podmínek Společné 
zemědělské politiky Evropské unie po roce 2021 (SZP EU). 

9) VH ASZ ČR proto s ohledem na výše uvedené vyzývá všechny poslance 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, aby přijali svou odpovědnost a zamezili 



 

  

dalšímu poškozování jména ČR a zájmu jejích obyvatel. V této souvislosti se VH 
ASZ ČR rozhodla aktivně podpořit postoje široké veřejnosti organizované 
spolkem „Milion chvilek pro demokracii“, aktivně se zúčastnit demonstrace 23. 
června v Praze na Letné a připojuje se tak k výzvě na odstoupení současného 
předsedy vlády a ukládá předsednictvu zaslat finanční dar ve výši 50 tisíc korun 
na transparentní účet tohoto spolku. 

10) VH ASZ ČR dále vyzývá příslušná ministerstva, aby na základě zjištění 
evropských auditů jasně vyhodnotilo příčiny současné situace a přijalo potřebná 
opatření. VH ASZ ČR k tomu předkládá strategický požadavek, aby zejména 
Ministerstvo zemědělství přestalo nadále podporovat stávající model zemědělské 
výroby, který historicky vychází z násilně kolektivizovaného zemědělství a 
principiálně vytváří podmínky pro supervelké agrární holdingy v desítkách tisíc 
hektarů. Tento model evidentně poškozuje přírodní zdroje, venkov i krajinu a 
tím snižuje prostor pro budoucí generace a naopak může být rizikem zneužití 
prostředků daňových poplatníků, přičemž nic z toho není ve veřejném zájmu.  

11) VH ASZ ČR na základě vzniklých skutečností s čerpáním dotací a zejména se 
zkušenostmi s jejich dopady do českého venkova konstatuje potvrzení správnosti 
řady svých předchozích stanovisek na toto téma a požaduje, aby Ministerstvo 
zemědělství co nejdříve přehodnotilo svůj stávající postoj v jednáních o nové SZP 
EU a jasně podpořilo koncept rodinných farem, které jsou základem evropského 
zemědělství a venkova. Mezi základní požadavky konkrétně patří:  povinné 
zastropování přímých plateb, jak předkládá Evropská Komise a zavedení 
parametru na sledování majetkové propojenosti podniků (s výjimkou pro 
mikropodniky a malé podniky), dále pak například zavedení redistributivní 
platby, dále zavedení schématu podpor pro malé farmáře, reálné omezování 
neúměrné byrokracie a skutečné využívání všech ostatních nástrojů SZP EU, 
které povedou k výše uvedeným cílům. 

VI.  Valná hromada uložila předsedovi/předsednictvu/tajemníkovi/kanceláři:  

1) pokračovat v plnění usnesení z minulých Rad a VH; 

2) pokračovat ve spolupráci se zahraničními organizacemi sdružujícími sedláky a 
rodinné farmy s cílem dosáhnout na podzim tohoto roku společného stanoviska 
v oblasti požadovaných změn v zemědělské a venkovské politice směrem 
k orgánům EU a předat jej veškerými efektivními způsoby všem subjektům, 
které o ní budou rozhodovat; 



 

  

3) zorganizovat v průběhu podzimu celostátní konferenci k podmínkám nové SZP 
EU s účastí zástupců demokratických politických stran, které budou mít zájem 
diskutovat o návrzích ASZ ČR v rámci nové zemědělské politiky. Podle situace 
tuto konferenci uspořádat jako mezinárodní; 

4) pokračovat v prosazování stanovisek ASZ ČR v rámci vyjednávání SZP EU 
v rámci nového programovacího období, zejména prosazovat zastropování 
přímých plateb bez ovlivnění výše plateb na tzv. ekoschémata, zavedení 
redistributivní platby, sledování majetkové propojenosti u středních a velkých 
podniků a naopak neuplatňování principu tzv. aktivního zemědělce u mikro a 
malých podniků; 

5) požadovat po Mze bezodkladné svolání přislíbené pracovní skupiny pro přípravu 
redistributivní platby; 

6) požadovat po SZIF systémové změny v komunikaci se žadateli a upozornit vedení 
SZIF a nejvyšší úředníky MZe, že se nastavením dotačních podmínek a 
nesprávnou aplikací SZP podílejí na současných dotačních kauzách premiéra 
ČR; 

7) požadovat po ministru zemědělství svolání přislíbeného jednání s pojišťovnami a 
reálně projednat možnost podpory komerčního pojištění sucha ve spojení 
s monitoringem počasí s využitím faremních meteostanic jako jedno z reálných 
systémových řešení; 

8) pokračovat v jednání s poslanci a europoslanci s cílem prosazovat společné 
priority; 

9) zorganizovat setkání s prezidentem COPA a ukládá Radě, aby na svém 
podzimním jednání rozhodla o dalším setrvání v této organizaci po roce 2019; 

10)  pokračovat ve spolupráci s regiony v rozvíjení činnosti ASZ obchodní s.r.o.; 

11)  pracovat na přípravě Selského poháru a založit spolek Selská jízda ČR; 

12)  prezentovat v celostátním tisku (třeba i formou placené inzerce) stanoviska a 
usnesení ASZ ČR, snažit se o vyvracení mýtů o konvenčním zemědělství 
(například o pěstování řepky a jejím podílu na ničení životního prostředí) a o 
odbornou informační kampaň v rámci celostátních médií; 

13)  najít způsob, jak umožnit širší odborné veřejnosti mimo ASZ ČR odebírat 
Selskou revue, např. formou předplatného; 



 

  

14)  pokračovat v propagaci selského stavu v historii i současnosti v ČR, jakož i v 
organizaci odborných i populárních akcí k osvětě a podpoře soukromého 
zemědělství, pracovat na výroční publikaci ASZ ČR v 20 letům činnosti; 

15)  pokračovat v podpoře rodinných farem jako perspektivního modelu 
hospodaření. 

VII. Valná hromada ukládá Revizní komisi: 

1) předkládat Valné hromadě ke schválení tištěnou verzi zprávy Revizní komise a 
účetní závěrky. 

VIII. Valná hromada kategoricky odmítá:  

1) neustálé snahy Agrární komory na povinné členství všech zemědělců v její 
organizaci jako zcela absurdní, drzé a neústavní, které naprosto neodpovídají 
demokratickým pořádkům a vrací společnost do období totality a vyzývá ostatní 
nevládní zemědělské organizace, aby se aktivně připojily k tomuto stanovisku; 

2) snahy o zavedení předkupního práva, informační povinnosti a dalších podmínek 
omezujících soukromé vlastnictví půdy; 

3) zdanění církevních restitucí. 

V Pelhřimově, 13. 6. 2019 
 

www.asz.cz 
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